
Forligspartierne i Viborg Byråd, som repræsenterer lidt over halvdelen af Viborg Kommunes 
borgere, har nu sendt deres skoleforlig til høring. Jeg har altid opfattet en høringsperiode som særlig 
vigtig, fordi borgerne i kommunen i den periode har mulighed for at komme med input. Jeg har 
også noteret mig, at der er nogle politikere, der mere betragter høringsperioden som en formsag. 
Enkelte vildskud af udtalelser om, at forliget står fast, har der også været. 
 
Ro på - klap nu lige hesten. Var det ikke en ide at vente og se på høringssvarene, som bør behandles 
seriøst. Det er så vigtigt, at vi får taget den helt rigtige beslutning, for som socialdemokraterne 
udtalte op til kommunalvalget " Viborg Kommune skal være en kommune, hvor alle borgere føler 
sig hjemme". Inden kommunalvalget kunne man også lytte til forligspartiernes kandidater, der 
bedyrede, at det kun kunne komme på tale at lukke skoler, hvis forældrene kom med ønsker derom. 
Der blev sagt mange kloge ord dengang.   
 
Man plejer at sige alle gode gange tre, og der ingen, der skal høre for, hvis skoleforliget åbnes igen 
på baggrund af høringssvarenes indhold. Tværtimod tror jeg, det vil kunne reetablere respekten og 
troen på, at vi alle i Viborg Byråd arbejder på at Viborg Kommune skal være en kommune, hvor 
alle borgere føler sig hjemme. 
 
Det ville derfor være naturligt, at forligspartierne på god demokratisk vis - efter høringsperiodens 
ophør - henvender sig til de partier, der ikke var med i forliget, og at man så i samarbejde forsøger 
at udforme et bredt skoleforlig, som hele byrådet kan stå bag. 
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